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Protokół nr XV/1/07 

 z sesji Rady Gminy Grodzisko Dolne 

odbytej w dniu 28 grudnia 2007r. 

 

 O godz. 9.00 Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański otworzył XV sesję 

Rady Gminy Grodzisko Dolne. Przywitał przybyłych na sesję radnych Rady 

Gminy, sołtysów, Wójta Gminy, kierowników gminnych jednostek 

organizacyjnych oraz wszystkich przybyłych na sesję. 

Stwierdził, ze w sesji uczestniczy 15-tu radnych, co stanowi quorum, przy którym 

Rada Gminy może podejmować prawomocne uchwały. Poinformował, że z 

protokołem z ostatniej  sesji radni mogli się w biurze Rady Gminy, w BIP i 

bezpośrednio przed dzisiejszą sesją; ewentualne uwagi do protokołu radni mogą 

zgłaszać na piśmie na ręce Wiceprzewodniczącej Rady Gminy. Poddał pod 

głosowanie protokół z sesji z 30 listopada 2007r. Za jego przyjęciem głosowali 

wszyscy radni obecni na sesji (15).  Przystąpiono do przyjęcia porządku obrad. 

Przewodniczący obrad przedstawił wniosek Wójta Gminy o poszerzenie porządku 

obrad sesji o punkty 5, 7, 8a i 10 o treści: 

„5. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem 

roku budżetowego, 

b) w sprawie ustalenia kwoty dopłaty do 1 m
3 
 ścieków. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy. 

8a. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych szkół podstawowych o uprawnieniach szkół publicznych, 

oddziałów zerowych w tych szkołach oraz przedszkoli niepublicznych. 

10. Przyjęcie uchwał: 

a)  w sprawie przystąpienia Gminy Grodzisko Dolne do wspólnej realizacji 

przedsięwzięcia pn. „Regionalna Sieć Szerokopasmowa Rzeszów – wschód, 

b)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

województwem podkarpackim a gminą Grodzisko Dolne, dotyczącego wspólnego 

przygotowania i realizacji Projektu Systemu Elektronicznej Komunikacji dla 

Administracji Publicznej (SEKAP) w województwie podkarpackim.” 

Nie zgłoszono innych wniosków.  

Za przyjęciem poszerzonego porządku obrad głosowało 15-tu radnych. 

Po zmianach porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności obrad oraz przyjęcie protokołu  

    z poprzedniej sesji Rady Gminy. 

2. Informacja o pracy Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

3. Zapytania i interpelacje. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2007r. 

5. Podjęcie uchwał: 
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a) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem 

roku budżetowego, 

b) w sprawie ustalenia kwoty dopłaty do 1 m
3 
 ścieków. 

6. Informacja o stanie mienia komunalnego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

    w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia  

    przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych  

    wykraczające poza podstawę programową wychowania przedszkolnego oraz 

    zasad korzystania  z wyżywienia i wnoszenia opłat w stołówkach  

    prowadzonych przez szkoły. 

8a. Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

     niepublicznych szkół podstawowych o uprawnieniach szkół publicznych,  

     oddziałów zerowych w tych szkołach oraz przedszkoli niepublicznych. 

9. Gospodarka mieniem komunalnym. 

10. Przyjęcie uchwał: 

a) w sprawie przystąpienia Gminy Grodzisko Dolne do 

      wspólnej realizacji przedsięwzięcia pn. „Regionalna Sieć Szerokopasmowa  

      Rzeszów – wschód” 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

województwem podkarpackim a gminą Grodzisko Dolne, dotyczącego wspólnego 

przygotowania i realizacji Projektu Systemu Elektronicznej Komunikacji dla 

Administracji Publicznej (SEKAP) w województwie podkarpackim 

11. Przyjęcie budżetu gminy na 2008r. 

12. Sprawy różne i wolne wnioski. 

13. Zakończenie XV sesji Rady Gminy. 

Realizacja porządku obrad: 

Ad. 1 Przewodniczący obrad stwierdził, że punkt pierwszy uważa za zrealizowany. 

Ad 2 Wójt Gminy przedstawił informację o swojej  pracy  w okresie 

międzysesyjnym tj. od 30 listopada 2007r. do obecnej sesji. 

Ad. 3 Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych Rady Gminy o zgłaszanie 

zapytań i interpelacji. Poinformował, że pod koniec sesji Wójt Gminy udzieli na 

nie odpowiedzi. Nie zarejestrowano zgłoszeń. 

Ad. 4 Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 

2007r. 

P.o. Skarbnika Gminy Andrzej Rydzik przedstawił projekt uchwały w  powyższej 

sprawie. Szczegółowo omówił poszczególne pozycje proponowanych w projekcie 

uchwały zmian. Zaznaczył, że projekt uchwały uzyskał pozytywne opinie 

wszystkich komisji stałych Rady Gminy. Nie zgłoszono zapytań. Przewodniczący 

obrad poddał pod glosowanie projekt omawianej uchwały. 

Za jej przyjęciem głosowało 15-tu radnych (wszyscy obecni na sesji). Uchwała nr 

XV/92/07 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 5 Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem 

roku budżetowego, 

b) w sprawie ustalenia kwoty dopłaty do 1 m
3 
 ścieków. 

P.o. Skarbnika Gminy przedstawił kolejno projekty uchwał: 

a)  w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem 

roku budżetowego – nie zgłoszono zastrzeżeń do treści projektu uchwały i głosami 

15-cie „za” radni zdecydowali o przyjęciu uchwały nr XV/93/07 – jak załącznik do 

protokołu, 

b) w sprawie ustalenia kwoty dopłaty do 1 m
3 
 ścieków – nie zgłoszono uwag do 

projektu uchwały; za przyjęciem uchwały głosowało 15-tu radnych (wszyscy 

obecni na sesji). Uchwała nr XV/94/07 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6 Informacja o stanie mienia komunalnego 

Inspektor Maria Pieniążek przedstawiła informację o stanie mienia komunalnego 

na koniec 2007 roku. W dyskusji na temat mienia komunalnego głos zabrali: 

Dyrektor Zespołu Szkół w Grodzisku Górnym Maria Majkut zwróciła uwagę, że 

garaż w Grodzisku Górnym nie jest przypisany do Domu Nauczyciela, ale powstał 

wcześniej. Dobrze by było wypowiedzieć umowę najemcom, bo będzie remont 

szkoły i ekipa będzie potrzebowała pomieszczenia na jakąś bazę. 

Wójt Gminy – wydaje się, że nie ma potrzeby wypowiadania umowy. Ekipa 

remontowa powinna sama zabezpieczyć sobie zaplecze. 

Radny Kopyt zapytał: Dlaczego przy wyliczaniu mienia komunalnego położonego 

w Podlesiu stale używa się nazwy Zmysłówka? 

Wójt Gminy odpowiedział, że Podlesie jest tylko sołectwem, a nie jest 

wyodrębnione administracyjnie. Nie zarejestrowano więcej zgłoszeń do dyskusji. 

Radni jednogłośnie (15 głosów „za”) opowiedzieli się za przyjęciem informacji  

o stanie mienia komunalnego. 

Ad. 7 . Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie  w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy 

Zastępca Wójta Gminy Arkadiusz Telka przedstawił projekt uchwały w powyższej 

sprawie wraz z uzasadnieniem potrzeby przyjęcia jej zmienionej wersji (w § 1 

uchwały zamiast słowa „ustala się” powinno być „zatwierdza się”). 

Nie zgłoszono uwag do przedstawionego projektu uchwały. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15-tu radnych (wszyscy obecni na sesji). Uchwała nr XV/95/07 stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia  

    przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych  

    wykraczające poza podstawę programową wychowania przedszkolnego 

    oraz zasad korzystania  z wyżywienia i wnoszenia opłat w stołówkach  

    prowadzonych przez szkoły 

Dyrektor Zespołu ds. Oświaty Pani Maria Rydzik przedstawiła projekt uchwały w 

powyższej sprawie oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu tego 
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projektu przez komisje stałe Rady Gminy. Nie zgłoszono zapytań. W zarządzonym 

głosowaniu, za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych Rady Gminy. Uchwała 

nr XV/96/07 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8a Podjęcie uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

     niepublicznych szkół podstawowych o uprawnieniach szkół publicznych,  

     oddziałów zerowych w tych szkołach oraz przedszkoli niepublicznych 

Dyrektor Zespołu ds. Oświaty Pani Maria Rydzik przedstawiła projekt uchwały w 

powyższej sprawie oraz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu tego 

projektu przez komisje stałe Rady Gminy. Wójt Gminy wyjaśnił zasady udzielania 

i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym, klasom zerowym w tych szkołach i 

przedszkolom. Nie zgłoszono uwag. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych.  

Uchwała nr XV/97/07 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9 Gospodarka mieniem komunalnym. 

Inspektor Maria Pieniążek przedstawiła projekty uchwał z zakresu gospodarki 

mieniem komunalnym i dokonała prezentacji działek, których projektu uchwał 

dotyczą; 

1. Projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej położonej w 

Chodaczowie. Nie zgłoszono zapytań. Za przyjęciem uchwały głosowało 15-tu 

radnych. Uchwała nr XV/98/07 stanowi załącznik do protokołu. 

2. Projekt uchwały w sprawie rozwiązania umowy użytkowania wieczystego ze 

Spółdzielnią Mieszkaniową w Leżajsku ustanowionego na działkach położonych w 

Grodzisku Dolnym. Nie zgłoszono uwag. Radni jednogłośnie (15 głosów „za”) 

zadecydowali o przyjęciu uchwały nr XV/99/07 – jak załącznik do protokołu. 

Wójt Gminy poddał pod dyskusję sprawę sprzedaży Pani Dziurzyńskiej prawa 

użytkowania wieczystego działki w Grodzisku Dolnym. Wyjaśnił, że wydzielenie z 

tej działki drogi dojazdowej do placu targowego nie wchodzi w rachubę. 

Były natomiast przeprowadzane rozmowy z właścicielką sąsiedniej działki i jest 

wstępna deklaracja sprzedaży tej działki gminie. Cena zostanie podana za miesiąc. 

Radny Stanisław Czerwonka zaproponował wstrzymanie się z podejmowaniem 

uchwały o sprzedaży działki Pani Dziurzyńskiej do czasu przeprowadzenia 

transakcji kupna sąsiedniej działki, bo Pani Dziurzyńska może podkupić tę działkę. 

Wójt Gminy stwierdził, że działka dla Pani Dziurzyńskiej nie zostanie na pewno 

sprzedana w ciągu 1 miesiąca, ale zgodził się z propozycją radnego Czerwonki 

dotyczącą wstrzymania sprzedaży tej działki. 

Wszyscy radni głosowali za wstrzymaniem się ze sprzedażą działki Pani 

Dziurzynskiej. 

Ad. 10 Przyjęcie uchwał: 

a)  w sprawie przystąpienia Gminy Grodzisko Dolne do wspólnej realizacji 

przedsięwzięcia pn. „Regionalna Sieć Szerokopasmowa Rzeszów – wschód, 

b)  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy 

województwem podkarpackim a gminą Grodzisko Dolne, dotyczącego 

wspólnego przygotowania i realizacji Projektu Systemu Elektronicznej 
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Komunikacji dla Administracji Publicznej (SEKAP) w województwie 

podkarpackim. 

Wójt Gminy Jacek Chmura przedstawił projekty uchwał dot. objęcia gminy siecią 

bezprzewodowego internetu. 

Jako pierwszy przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy 

Grodzisko Dolne do wspólnej realizacji przedsięwzięcia pn. „Regionalna Sieć 

Szerokopasmowa Rzeszów – wschód 

W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 

Radny Ryfa zapytał: Czy nie będzie zakłóceń w odbiorze programu telewizyjnego? 

Wójt Gminy – w Lubaczowie i na terenie powiatu lubaczowskiego to rozwiązanie 

zostało wprowadzone i się sprawdziło. Gminy przyległe terytorialnie do powiatu 

lubaczowskiego czynią starania o podłączenie do tego systemu. 

Nie zarejestrowano innych zapytań. W głosowaniu wzięło udział 14-tu radnych. Za 

uchwałą głosowali wszyscy radni (14). Uchwała nr XV/100/07 stanowi załącznik 

do uchwały. 

Następnie Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia pomiędzy województwem podkarpackim a gminą 

Grodzisko Dolne, dotyczącego wspólnego przygotowania i realizacji Projektu 

Systemu Elektronicznej Komunikacji dla Administracji Publicznej (SEKAP) w 

województwie podkarpackim. 

Nie zarejestrowano zgłoszeń do dyskusji. 

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt przedstawionej przez Wójta 

Gminy uchwały. W głosowaniu wzięło udział 15-tu radnych. Za jego przyjęciem 

głosowało14-tu radnych, jeden wstrzymał się od głosu. Uchwała nr XV/101/07 jest 

załącznikiem do protokołu.  

Ad. 11Przyjęcie budżetu gminy na rok 2008. 

Pan Andrzej Rydzik p.o. Skarbnika Gminy w imieniu Wójta Gminy przedstawił 

projekt uchwały w sprawie przyjęcia budżetu gminy na rok 2008 wraz z 

objaśnieniami. Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Feliks Szklanny oraz 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kubis przedstawili wnioski do 

projektu budżetu zgłoszone przez swoje Komisje oraz opinie o projekcie budżetu 

na 2008r. 

Przewodniczący Budżetu i Finansów Józef Mścisz odczytał pozytywną opinię 

Komisji  o projekcie budżetu gminy na 2008r. W swojej opinii Komisja Budżetu i 

Finansów pozytywnie zaopiniowała wniosek Komisji Rewizyjnej o zwiększenie w 

budżecie gminy wydatków w dz. Leśnictwo do kwoty 2000 zł oraz zgłosiła swój 

wniosek o zwiększenie planu wydatków w dziale 900 Gospodarka komunalna z 

przeznaczeniem na wywóz nieczystości stałych z terenu gminy Grodzisko Dolne w 

2008r. do kwoty 200.000 zł.  

Skarbnik Gminy odczytał uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące 

projektu budżetu gminy Grodzisko Dolne na rok 2008. 
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Wójt Gminy ustosunkowując się do uchwał RIO opiniujących projekt budżetu 

gminy na 2008r. powiedział, że to przepisy prawne regulują szczegółowe zasady 

opracowywania budżetu gminy i należy się do nich stosować. Opinie Regionalnej 

Izby Obrachunkowej pozwalają dostosować się do obowiązujących w finansach 

publicznych norm i lepiej opracowywać projekty budżetów w latach przyszłych. 

Zaznaczył że, sugestie zawarte w opiniach RIO zostały uwzględnione w projekcie 

budżetu. Również wnioski Komisji zostały wprowadzone do budżetu na rok 

przyszły. 

W dyskusji nad projektem budżetu gminy głos zabrali: 

Radny Stanisław Ryfa – wyraził zdziwienie działaniami rządu, który przed 

wyborami dużo obiecywał, a teraz okazuje się, że na remonty dróg ze środków 

unijnych jest bardzo mało pieniędzy do podziału. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że sytuacja była znana znacznie wcześniej, ale niestety 

większość środków trafi do dużych metropolii. Z Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich możemy uzyskać 500 tys. zł na szatnię w Grodzisku Górnym i 4 mln na 

kanalizację. Niestety jest to bardzo mało, ale będziemy cały czas walczyć o jak 

najwięcej środków. Będą składane wnioski na wszystkie ogłoszone konkursy, w 

każdym terminie naboru. 

Nie zarejestrowano innych zgłoszeń do dyskusji  

Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na 2008r. W głosowaniu wzięło udział 14-tu radnych. 

Wszyscy radni głosowali za przyjęciem uchwały nr XV/102/07 stanowiącej 

załącznik do budżetu gminy. 

Wójt Gminy podziękował radnym Rady Gminy za przyjęcie budżetu gminy na rok 

przyszły.  

Ad. 12. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Wójt Gminy poruszył sprawę oświetlenia ulicznego. Powiedział, że dokumentacja 

na oświetlenie uliczne będzie zrobiona na całą drogę, chociaż oświetlenie będzie 

wykonane tylko na takim odcinku drogi na jaki wystarcza posiadane środki. 

Radny Dariusz Kopyt – Rada Gminy przeznaczyła środki dla Starostwa z 

przeznaczeniem na dofinansowanie wykonania dokumentacji technicznej drogi 

powiatowej na Opaleniska. Zapytał: Jak długo ta dokumentacja będzie ważna? 

Zastępca Wójta Gminy odpowiedział, że dokumentacja będzie ważna 2 lata. 

Wójt Gminy dodał, że jeżeli remont tej drogi będzie dofinansowany ze środków 

zewnętrznych  to droga będzie realizowana w pełnym zakresie. Jeżeli tylko ze 

środków własnych, to będzie to ograniczony zakres. 

Odnośnie drogi FOGR-kiej tzw. Pastewnika w Grodzisku Dolnym Wójt 

powiedział, że Urząd Marszałkowski zmniejszył zakres naszego wniosku do  

76 tys. zł. Oznacza to zmniejszenie zakresu robót na tej drodze, ale za to pozostałe 

środki zabezpieczone przez gminę jako wkład własny pozostaną do dyspozycji na 

naprawę innych dróg gminnych. 
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Sołtys Krupa – Mieszkańcy Laszczyn zgłaszają, że nie wszystkie worki ze 

śmieciami są odbierane.  

Zastępca Wójta Gminy – wyjaśnił, że śmiecie są odbierane wg wcześniej 

ustalonych tras i niektóre gospodarstwa muszą donieść worki do tych tras. 

Radny Stanisław Kubis  zgłosił następujące sprawy: 

1) na cmentarzach w Zmysłówce i Grodzisku Dolnym stoją pełne śmieci 

kontenery, 

2) nie świeci lampa obok kapliczki, 

3) na drodze k. Pelca jest duża dziura, która zagraża bezpieczeństwu ruchu na tej 

drodze. 

Zastępca Wójta – zobowiązał się zgłosić te sprawy odpowiednim instytucjom. 

Zwrócił się do radnych i sołtysów o dostarczenie mieszkańcom sołectw terminarzy 

wywozu śmieci na rok 2008. 

Radny Stanisław Ryfa – miały być kontrole odbioru śmieci. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że kontrola została przeprowadzona i wielkości odbieranych 

śmieci się potwierdziły. Niestety problemem jest brak segregacji odpadów. W m-cu 

styczniu wszystkie gospodarstwa domowe będą wyposażone w komplety worków 

do segregacji odpadów. 

Na tym wyczerpano listę mówców w punkcie 12. 

Ad 13. Zakończenie XV sesji Rady Gminy 

O godz. 14.30 Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Gdański ogłosił XV sesję Rady 

Gminy Grodzisko Dolne za zamkniętą. 

 

   Protokolant                                                          Przewodniczący obrad 

 

Janina Rydzik                                                                Jerzy Gdański 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


